
 1 

Warszawa, 2 października 2012 r. 

 

Sprawozdanie z III posiedzenia Rady Konsultacyjnej SłuŜby Celnej 

 

28 września r. w Ministerstwie Finansów odbyło się trzecie posiedzenie Rady Konsultacyjnej 

SłuŜby Celnej. Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady przedstawiając program, który 

został zaaprobowany przez Członków. 

 

Dyrektor Departamentu Polityki Celnej Pan Tomasz Michalak poinformował o roboczym 

spotkaniu pionu orzecznictwa SłuŜby Celnej, które odbędzie się w dniach 3-5 października br. 

Będą na nim omawiane m.in. problemy prawne, mierniki słuŜące do oceny jakości oraz 

terminowości postępowań, moŜliwości prowadzenia postępowań nowoczesnymi metodami z 

aktywnym udziałem przedsiębiorców itp. Dyr. T. Michalak poinformował takŜe o planach 

powołania wydziałów obsługi przedsiębiorców w urzędach celnych oraz o funkcjonalnościach 

powstającego systemu SZPROT. Zgodnie z wcześniej przekazaną prośbą, Członkowie Rady 

mogą równieŜ zgłaszać zagadnienia i problemy, które ich zdaniem powinny być omówione na 

tym spotkaniu. Uczestniczył w nim będzie - jako przedstawiciel Rady – jej Przewodniczący 

Prof. W. CzyŜowicz.      

 

Podczas dyskusji związanej z obszarem orzecznictwa Rada wysunęła następujące wnioski: 

1. W związku z problemami klasyfikacyjnym towarów m.in. tekstyliów i elektroniki, 

członkowie Rady przedstawili propozycje rozwiązań m.in. szersze wykorzystanie 

biegłych. Rada przygotuje odpowiednie pytania i propozycje dotyczące 

klasyfikacji taryfowej i przedstawi je SłuŜbie Celnej.  

 

2. Członkowie Rady zauwaŜają brak jednolitości postępowania organów celnych w 

sprawach dotyczących jednakowych problemów. Zwrócono się do SłuŜby Celnej o 

przedstawienie statystyki dotyczącej funkcjonowania pionu postępowania, w tym 

dotyczącej efektywności postępowań. SłuŜba Celna przedstawi odpowiednie 

informacje i analizy na jednym z kolejnych posiedzeń Rady.  

 

3. Rada uwaŜa, Ŝe konieczne jest stworzenie jednolitego systemu analizy ryzyka 

opartego na jednolitych profilach analizy. 
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4. Rada zgłasza postulat dotyczący moŜliwości dokonywania korekty zgłoszenia 

celnego z wykorzystaniem danych systemu PDR, bez konieczności składania 

przez przedsiębiorców dodatkowych dokumentów. 

 

5. Rada zgłasza postulat dotyczący moŜliwości weryfikacji przez przedsiębiorców 

pieczęci znajdujących się na świadectwach pochodzenia. 

 

6. W związku z rozbieŜnościami w danych statystycznych dotyczących eksportu 

towarów Rada zorganizuje robocze seminarium na temat statystyki eksportu, na 

które zaproszeni zostaną przedstawiciele SłuŜby Celnej, NBP, GUS i 

Ministerstwa Gospodarki. 

 

Szef SłuŜby Celnej Pan Jacek Kapica oraz Dyr. T. Michalak przedstawili informacje nt. 

działań planowanych do końca 2012 r. : 

• Rewizja Strategii działania SłuŜby Celnej – koncentracja na kierunkach wyznaczonych 

przez inicjatywę 3i, tworzenie centrów kompetencyjnych (np. centrów finansowo-

księgowych;) 

 
• Stan realizacji projektu e-Cło – wskaźniki osiągnięcia produktu planowane są na 

przełom lat 2013/2014; 

 
• ZałoŜenia projektu Single Window oraz informacja o aktualnym stanie prac; 

 
• Zmiany do ustawy o SłuŜbie Celnej – wzmocnienie działań antykorupcyjnych, 

uproszczenia w postępowaniach celnych; 

 
• Segmentacja przedsiębiorców – planowane ułatwienia; 

 
• Nowe ułatwienia w zakresie dokumentowania pochodzenia towarów i otwierania   

karnetów TIR w związku z wejściem w Ŝycie instytucji upowaŜnionego nadawcy; 

 
• Propozycje deregulacji zgłoszone do Projektu załoŜeń ustawy o redukcji niektórych 

obciąŜeń administracyjnych w gospodarce 

   - Rada wyraziła poparcie dla propozycji zapewnienia podstaw prawnych do 

przyznania kompetencji w zakresie wystawiania niepreferencyjnych świadectw 
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pochodzenia obok organów celnych takŜe innym podmiotom  upowaŜnionym 

na podstawie przepisów odrębnych – izbom gospodarczym. 

 
• Konferencja  dla  przedsiębiorców   „Ułatwienia dla Biznesu 2013 +”  - 12 listopada 

2012 r.  

- Rada zaproponowała zmianę miejsca organizacji Konferencji, aby umoŜliwi ć 

udział jak najszerszej liczbie przedsiębiorców. Konferencja mogłaby się odbyć 

w WSzCiL w Warszawie.    

 
• Informacja nt. uruchomienia nowej witryny proklienckiej MF 

-  Rada złoŜyła wniosek o rozszerzenie informacji dostępnych w wersji 

anglojęzycznej portalu. 

 

Członkowie Rady poinformowali o wspólnych przedsięwzięciach środowisk biznesu i nauki 

oraz SłuŜby Celnej: praktykach dla studentów rosyjskiej akademii celnej, konferencji krajów 

Partnerstwa Wschodniego, spotkaniu z przedstawicielami ZMPD i Międzynarodowej Unii 

Transportu Drogowego (IRU) z Genewy z okazji posiedzenia Komisji Celnej IRU w 

Warszawie, podkreślając działania proklienckie S.C. 

 

Datę i miejsce następnego posiedzenia Rady ustalono na początek listopada 2012 r. o 

godz. 14.00 w Ministerstwie Finansów. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Konsultacyjnej  
SłuŜby Celnej 

prof. dr hab. Wiesław CzyŜowicz 

 

 

 

wz Sekretarz Rady Konsultacyjnej  
SłuŜby Celnej 

Kinga Filipowicz - Mercer 

 

 


